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Gericht aan GS

Onderwerp Controle toepassing pesticiden

Inleidende 
toelichting

Op 7 december 2023 kwam de Nederlandse Voedsel- en 
Warenautoriteit (NVWA) met een nieuwsbericht waarin de NVWA 
haar zorgen uitspreekt voor het al gedurende langere tijd 
onvoldoende naleven van de wetgeving 
gewasbeschermingsmiddelen. De inspecties van de NVWA vonden
onder andere plaats in de akkerbouw, bloembollenteelt, fruitteelt en
groenteteelt. Er werd gecontroleerd op de juiste toepassing van 
pesticiden.

Citaat:  
“ Uit 500 door de NVWA uitgevoerde controles in 2022 blijkt dat 
ongeveer twee derde van de geïnspecteerde telers zich voldoende 
houdt aan de geldende wet- en regelgeving voor 
gewasbeschermingsmiddelen. Een derde van de geïnspecteerde 
telers doet dit niet. De NVWA vindt dat zorgwekkend aangezien de 
naleving al langere tijd niet verbeterd is en gaat hierover in gesprek
met brancheorganisaties. De constatering dat een deel van telers 
zich niet aan de voorwaarden houdt, komt naar voren in de 
vandaag door de NVWA gepubliceerde inspectieresultaten 

Het baart de NVWA zorgen gezien de risico’s van het buiten het 
perceel terechtkomen van middelen in het oppervlaktewater, natuur
of leefomgeving. Hierdoor kunnen direct risico’s voor mens, dier en 
milieu ontstaan zoals de verontreiniging van het water en de 
gezondheid van omwonenden en de teler zelf. Gelukkig houdt het 
grootste deel van de geïnspecteerde telers zich wel aan de regels.”

De NVWA constateert onder meer dat er al jaren sprake is van een
lage naleving op het gebied van pesticiden wat duidt op een 
structureel probleem. Ook is geconstateerd In de handelsketen 
sprake is van import van niet toegelaten 
gewasbeschermingsmiddelen en/of biociden en dat op internet op 
grote schaal niet toegelaten gewasbeschermingsmiddelen werden 
aangeboden aan particulieren.

De provincie Fryslân en het Wetterskip Fryslân zijn 
verantwoordelijk voor een goede waterkwaliteit en voeren daarvoor
plannen uit, zoals beschreven in de Kader Richtlijn Water (KRW-
2000). Ook maken veel inwoners zich ernstig zorgen over het 
gebruik van pesticiden. Op verschillende plaatsen in onze provincie
en in verschillende producten worden te hoge gehaltes aan 
(verboden) pesticiden aangetroffen.

De berichten van de NVWA zijn voor de fracties van GrienLinks, 
D66, SP, PvdA en PvdD  aanleiding voor het stellen van de 
volgende vragen.

https://www.nvwa.nl/onderwerpen/gewasbescherming/inspectieresultaten/inspectieresultaten-gewasbeschermingsmiddelen-2022


Vragen 1) Is de provincie op de hoogte van het onderzoek van de NVWA 
over het bij een relatief groot aantal gebruikers gedurende 
langere tijd onvoldoende naleven van de wetgeving 
gewasbeschermingsmiddelen? Zo ja, heeft GS naar aanleiding 
hiervan al acties ondernomen? 

2) Is het bij het college bekend hoeveel controles in Fryslân 
hebben plaatsgevonden? Zo nee, kan GS deze gegevens op 
korte termijn bij de NVWA opvragen? Kan GS zowel het aantal 
plaatsen waar controles hebben plaatsgevonden als de 
resultaten hiervan op korte termijn delen met Provinciale 
Staten?

3) De NVWA constateert dat er sprake is van een structureel lage 
naleving van de regels bij zowel de gebruikers als in de handel.
Ook worden veel (niet toegelaten) middelen via internet 
aangeboden. Hoe lang is de provincie al op de hoogte van het 
structurele karakter van de lage naleving van de regels en het 
op grote schaal aanbieden op internet van verboden middelen?
Hebben de provincie en/of het Wetterskip acties ondernomen 
om de handhaving van de regels, al dan niet in overleg met de 
NVWA of FUMO te verbeteren? 

4) Door het onjuist toepassen van toegelaten middelen en het 
gebruik van niet toegelaten middelen ontstaan volgens de 
NVWA direct risico’s voor mens, dier en milieu, zoals de 
verontreiniging van het water en de gezondheid van 
omwonenden en de teler zelf. Zijn de gevolgen en de omvang 
hiervan bij de provincie en het Wetterskip voor de Friese 
situatie in beeld. Zo ja, in welke mate en op basis van welk 
onderzoek zijn die gevolgen in beeld gebracht? Zo nee, bent u 
bereid de gevolgen hiervan alsnog in beeld te brengen en met 
Provinciale Staten te delen?

5) In 2027 dienen de doelstellingen van de KRW behaald te zijn. 
Het terugdringen van restanten van pesticiden in het grond- en 
oppervlaktewater is hierbij een van de doelen. In welke mate 
draagt extra naleving op het handhaven van de regels voor de 
wet- en regelgeving pesticiden hiertoe bij? Is de provincie 
bereid de naleving op de regels te intensiveren? Zo nee, 
waarom niet?

6) De goeden lijden onder de kwaden. Uit het onderzoek blijkt dat 
bij gebruikers en in de handel op relatief grote schaal foutief 
gebruik wordt gemaakt van pesticiden en zelfs niet toegelaten 
middelen worden verwerkt. Is GS bereid samen met de 
betrokken brancheorganisaties, de NVWA en de FUMO een 
plan op te stellen om het ongewenste gebruik van (niet 
toegelaten) pesticiden tegen te gaan. Zo ja, wanneer kan dit 
plan aan Provinciale Staten worden aangeboden, zo nee, 
waarom niet? 

De bovenstaande vragen hebben betrekking op de controlerende 
en handhavende rol van onder meer de NVWA, FUMO en het 
Wetterskip en de provincie. Er wordt door de NVWA echter ook 
gesproken over het op het internet aanbieden van verboden 
pesticiden aan bedrijven en particulieren. Hierover stellen we de 
volgende vraag:



7) Niet toegelaten middelen worden via internet op grote schaal 
aangeboden aan particulieren en bedrijven. Is GS bereid het 
initiatief te nemen om in samenwerking met de Rijksoverheid 
en in IPO-verband een plan op te stellen om het ongewenste 
gebruik van pesticiden door bedrijven en particulieren tegen te 
gaan?
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